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СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 
 

ПРОТОКОЛ 
 
 
Дата: 23.04.03г. 
Времетраене: 14:15 – 16:00 
 
Участници: 

 
1. г-н Николай Василев – заместник министър председател и министър на 

икономиката 
2. г-жа Лидия Шулева – заместник министър председател и министър на труда и 

социалната политика 
3. г-н Любомир Дацов – заместник-министър на финансите 
4. г-н Любомил Иванов – заместник-министър на транспорта и съобщенията 
5. г-н Милен Керемедчиев – заместник-министър на икономиката 
6. г-н Христо Казанджиев – директор на дирекция “Енергийни ресурси”, 

Министерство на енергетиката и енергийните ресурси 
7. г-н Божидар Данев – председател на Българска стопанска камара 
8. г-н Божидар Божинов – председател на Българска търговско-промишлена 

палата 
9. г-н Кирко Кирков – председател на Българска международна бизнес асоциация 
10. г-жа Андрияна Тошева – изпълнителен директор, Българска международна 

бизнес асоциация 
11. г-н Николай Минков – председател на комитет “Енергетика и комунални 

услуги”, Българска международна бизнес асоциация 
12. г-жа Пепа Гроздева – координатор на Български бизнес клуб “Възраждане” 
13. г-н Иво Прокопиев – заместник-председател на Съюза на работодателите в 

България 
14. г-н Евгений Иванов – главен секретар на Съюза на работодателите в България 
15. г-н Иван Филипов – експерт, Съюз на работодателите в България 

 
Изготвен от: Димитър Цветанов, Координатор на СИР 
 
Дневен ред: 
 

1. Цени на енергийните ресурси (г-н Христо Казанджиев, директор на дирекция 
“Енергийни ресурси”, Министерство на енергетиката и енергийните ресурси) 

2. Наредба за преброяване на представителните работодателски организации (г-жа 
Лидия Шулева, министър на труда и социалната политика) 

3. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на Съвета 
по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 

 
1. Цени на енергийни ресурси 
 
1.1 Бележки: 
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БСК: Кой плаща ефективно разходите за транзит на природен газ? Каква е 

бъдещата консумация на природен газ? 
МЕЕР: Плащат се от Булгаргаз АД за сметка на транзитните такси. Представлява 

кумулативна сума от няколко услуги- 3 на брой, като има разделно 
счетоводство за всяка една дейност. Плащането за транзитния газопровод 
през Румъния става на базата на капацитет, тоест покрива се сезонната 
неравномерност. Отчита се необходимия капацитет при максималното 
потребление на страната. Бъдещата консумация на газ ще бъде 5.5 млрд. 
при сезонна неравномерност от 0.5%. 

БСК: Три са важните момента: 1. Булгаргаз не е инвестирал 1 лев в мрежата; 2. 
Затвориха се редица предприятия след 1990 година; 3. Няма разширение на 
битовата консумация. Или с други думи има фундаментални грешки в 
газовия сектор. 

МТСП: Инвестира в транзитната мрежа. Булгаргаз АД има стратегия за създаване 
на отсечки от транзитните газопроводи. Освен преносната мрежа ще 
започне да се развива разпределителната мрежа. Дали сме предложение за 
ценообразуване да е на база потребление. Вярвам, че това ще стане. 

МЕЕР: От 1992 г. цялата система е рехабилитирана. Поддържането на определени 
цени до края на 1991 г. бе резултат от националната политика в сектора. От 
началото на 2002 г. се нормализираха нещата. 

МТСП: Идеята за цени на база потребление ще бъде подкрепена от министър 
Ковачев и ще се създаде конкурентна среда. 

БТПП: Нека да се видят какви са цените в региона и да се прецени какво може да се 
направи. 

СРБ: Истинският проблем е в цената на природния газ от 111 $. Изглежда, че 
съществува резерв от 20-30 $ в теза цена. В Румъния цената на природния 
газ е по-ниска с около 20-30 %. Как разглеждате проблема с едностранното 
спиране на вноса на ток от Турция? 

МЕЕР: Подобряване в договорите за доставка на природен газ не може да се 
постигне. Няма забрана за включване в чужда разпределителна мрежа. 
Освен това съм донесъл графики за двугодишно изменение на цената на 
нефт тип БРЕНТ и относно тенденциите за развитие на цените. 

БИБА: Министерство на енергетиката и енергийните ресурси няма никакви 
административни функции в областта на нефта. Нефтът и нефтените 
продукти са в ресора на Министерство на икономиката, а е редно този 
капацитет да се присъедини към МЕЕР. 

СРБ: Обмисля ли правителството някакви реципрочни действия за спирането на 
износа на ток за Турция. 

БСК: Преди повече от 2 месеца информирахме правителството за влошеното 
икономическо състояние на Турция и предложихме ограничаване на вноса 
от Турция с нетарифни мерки. 

 
 
2. Наредба за преброяване на представителните работодателски организации 
 
2.1 Бележки: 
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МТСП: Смятаме тази наредба да не се гледа в Националния съвет за тристранно 
сътрудничество, тъй като считаме че има конфликт на интереси с 
организациите, които не участват в съвета. Ще се внесе в Министерски 
съвет за одобрение.  

БСК: Съгласни сме с Вас за съществуващия конфликт на интереси. 
СРБ: Следва да се вземе предвид че има два източника за класификация на 

отраслите. Дори не е важно кой ще бъде точно, но трябва да е ясно кой е 
класификатора. 

МТСП: Работна група беше създадена и тя свърши своята работа. 
БСК: По ЕВРОСТАТ е най-логично да се класифицират отраслите. 
БТПП: Наредбата ще създаде проблеми за установяване датата на първото 

членство. Има различия в браншовите съюзи. 
МТСП: Никой не забранява на никого да членува където поиска. Но нека да се 

определи коя е основната организация. Трябва да се ясно кой кого 
представлява в НСТС. Няма да допуснем една организация да се брои на 5 
места. 

БИБА: Трябва да се изясни механизма, който да регламентира броя членове- мост 
между кодекс на труда и реалността. Някои количествени изисквания, 
заложени в Кодекса на труда, чл.35 трябва да бъдат допълнени с 
възможността за избор между обща численост на заетите в работодателска 
организация (да надхвърля 10 000 души) или в работодателската 
организация да членува определен брой предприятия с минимален брой 
заети – общия минимален брой заети в сегашния случай е 10 000 души. 

МТСП: Логично е това което казвате г-н Кирков. 
БТПП: На мнение сме, че наистина сте затруднени с преброяването. Как ще се 

легитимира членската маса? Би следвало да е според членския внос! Каква е 
нашата легитимност? Ще се получат изкривявания. 

БСК: Процедурата се утежнява поради многото документи, които трябва да се 
представят: молба на кандидата, протокол от решение на съвета на 
директорите, решение на органа че го приема и т.н. 

СРБ: Считаме, че фирмата трябва да декларира кой я представлява, но според нас 
правилото за първо членство трябва да отпадне. Съответната фирма трябва 
да има правото да членува в толкова организации, колкото тя самата 
прецени, Чл. 6, т.4 противоречи на Европейската практика. С този текст 
Наредбата може да бъде атакувана във ВАС. 

МТСП: Съгласна съм с предложението на СРБ. Ако погледнем Кодекса на труда 
говорим за работодатели и защита на техните интереси. Представителството 
е едно: коя е организацията която си избрал по тези въпроси. Няма логика 
три организации да ме представляват по трудови отношения. 

БТПП: Ние сме организации с различни цели. Важна е членската маса. Направили 
сме го така както е в Европейския съюз. 

СРБ: Какво мислите за механизма на взаимния контрол. Трябва да има 
прозрачност- достъпа до документите на друг кандидат. Има много фирми 
фантоми. 

МТСП: Нали фирмите имат документ за актуално състояние, за какви фантоми 
говорим. 

БСК: Нали трудовите договори се регистрират в Инспекцията по труда. 
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2.2 Предложения 
 
СРБ: Правилото за първо членство трябва да отпадне. Съответната фирма трябва да 

има правото да членува в толкова организации, колкото тя самата прецени, Чл. 
6, т.4 противоречи на Европейската практика. С този текст Наредбата може да 
бъде атакувана във ВАС. 

 
 
4. Определяне на дневния ред за следващото заседание: 
 

ДНЕВЕН РЕД 
за заседание на Съвета за икономически растеж, 

07.05.2003 г., 14.00 ч., Министерство на икономиката, Голяма зала, ул. “Александър 
Батенберг” 12, етаж 1 

 
1. Проекти по ФАР – Грантова схема за въвеждане на системи за управление на 

качеството и Проект за развитие на културния туризъм в България (г-жа София 
Касидова, заместник-министър на икономиката) 

2. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на Съвета 
по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 

 
 
 


